
Ryhmäpuheenvuoro    19.6.2023 

Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmä    

Arvoisa puheenjohtaja, hyvät valtuutetut, viranhaltijat ja muut kokousta seuraavat. 

Ryhmäpuheenvuoromme esityslistan § 3,4 ja 5 

Kiitokset yhteisesti kaikille esittelijöille. 
 
§3 Raahen kaupungin henkilöstöraportti 
 
Kiitämme systemaattisesta ja esitystavaltaan selkeästä raportista. Toivoisimme kuitenkin 
henkilöstösuunnitteluun analyyttisempää ja tulevien vuosien toimenpiteitä kartoittavaa otetta 
huomioiden henkilöstön eläköityminen ja kaupungin asukasluvun jatkuva pienentyminen. 
Väestöennusteen mukaan seutukunnan asukasluku vähenee n. 4000 asukkaalla seuraavan 10 
vuoden aikana. 
 
Henkilöstöraportissa mainitaan, että kaupungin palveluksessa työskenteli vuonna 2022 4,7 
henkilöä 100 asukasta kohti. Kaupungin väkiluvun ja eteenkin työikäisen väestön trendinomainen 
vähentyminen täytyy tulevaisuudessa huomioida kaupungin henkilöstön määrässä. Tilanne, jossa 
kaupungin organisaatio kasvaa samalla kun väki vähenee, ei voi olla pitkällä tähtäimellä kestävä 
suuntaus. 
 
Tuleviin henkilöstöraportteihin toivomme lisää tilastollista vertailutietoa esim. siitä minkä verran 
muilla Suomen kunnilla ja erityisesti Raahen kokoisilla kaupungeilla on keskimäärin henkilöstöä. 
Raahessa tulee järjestelmällisesti kehittää organisaation tehokkuutta ja pyrkiä mitoittamaan 
henkilöstön määrä väkilukuun suhteutettuna valtakunnallisen keskiarvon alapuolelle. 
 
Kiinnitämme huomiota raportissa mainittuun n. 40% kasvuun psykologikäynneissä ja edellytämme 
johtamisen ja hallinnon käytäntöjen parantamistoimia, jotta henkilöstön sairauspoissaolot 
saadaan vähenemään. Tulevaisuudessa toivomme henkilöstöraportointiin kuntien välistä 
vertailutietoa myös sairauspoissaoloista, työterveyshuollon kustannuksista ja kustannusten 
jakautumisesta. 
 
§4 Tilinpäätös v. 2022 
 
Ryhmämme hyväksyy tilinpäätöksen käsittelyn esitetyllä tavalla. Raahen kaupungin korkeaa 
velkaantumisastetta tulee tarkastuslautakunnan raportin huomioiden mukaisesti pyrkiä 
järjestelmällisesti alentamaan. 
 
Taloustilanteen parantamiseksi täytyy olla valmis mukauttamaan kaupungin kustannuksia 
taloudellisesti kestävälle tasolle. Säästöt eivät kuitenkaan saa olla ainoa keino talouden 
tervehdyttämiseen. Tulevaisuudessa täytyy ottaa tarkasteluun myös keinot, joilla kaupungin 
omaisuutta voidaan jalostaa nykyistä paremmin tuottavaan toimintaan. Kaupungin omistuksessa 
on suuri määrä kiinteistöjä ja maaomaisuutta, joiden potentiaalia ei vielä tällä hetkellä hyödynnetä 
täysimittaisesti. Kaupungin omaisuuden järjestelmällinen ja taloudellisesti järkevä hyödyntäminen 
täytyy ottaa tulevien vuosien strategiseksi tavoitteeksi. 
 



§5 Tarkastusraportti 
 
Tarkastuslautakunta kiinnitti huomiota Hallintopalveluiden kehitystavoitteiden heikkoon 
toteutumiseen. Odotamme, että kesken jääneet kehittämissuunnitelmat priorisoidaan ja 
aikataulutetaan tavoitteiden saavuttamiseksi kuluvan valtuustokauden aikana. 
 
Terästämistä kaipaavat myös ajantasaisen talousinformaation puutteet osana 
talousarviovalmisteluprosessia. Lautakuntien talouden seurannan raportoinnin yhdenmukaisuutta 
ja informatiivisuutta on parannettava. 
 
Kaavoitusohjelman sisällössä haluamme korostaa tarkastuslautakunnan tekemää huomiota 
asuintonttituotannon riittävästä tasosta, mutta vastaavasti suurten yritys/teollisuustonttien 
riittämättömästä määrästä. Yritystonttien saatavuus ei saa missään vaiheessa olla esteenä 
elinvoimaa parantaville investoinneille. 
 
Oulu2026 kulttuuripääkaupunkihankkeeseen osallistumisen suunnittelutyö jäi toteuttamatta 
vuonna 2022. Hankkeen valmistelu käynnistyi meillä myöhässä suhteessa haettavissa olleisiin 
hankerahoituksiin. Tästä johtuen Raahelta jää todennäköisesti saamatta suurin osa 
hankerahoituksesta, jolla oltaisiin voitu vaikuttaa positiivisesti elinvoimaan. Jatkossa meidän täytyy 
olla paremmin hereillä, jotta kaikki potentiaaliset elinvoimahankkeet saadaan hyödynnettyä. 
 
Ryhmämme kiinnittää huomiota myös henkilöstön koulutuspäivien tavoitteen 
toteutumattomuuteen ja toivomme kaupungin kannustavan henkilöstön kouluttautumista 
vastikään hyväksytyn kaupunkistrategian toimenpideohjelman mukaisesti. Hyvin toteutetulla 
koulutuksella voidaan vaikuttaa organisaation toimivuuteen, työhyvinvointiin ja 
sairauspoissaolojen määrään. 
 
Arviointiryhmän raporttiin viitaten uusien AMK-tasoisten opiskelijaryhmien aloittaminen ja 
koulutuksen hankeyhteistyön tiivistyminen ansaitsevat kiitoksemme. 

Raahen asukasluku on jatkanut laskuaan jo 10 vuotta. Väestökadosta huolimatta meiltä edelleen 
puuttuvat oikeat toimenpiteet väestökehityksen suunnan muuttamiseksi. Kyvyttömyys tai 
haluttomuus eivät saa olla esteinä aktiiviselle uuden suunnan etsimiselle. Tarvitsemme rohkeutta, 
päättäväisyyttä ja yhteistyötä paremman huomisen luomiseksi. Helppoa se ei varmasti ole, mutta 
suurtenkaan haasteiden edessä luovuttaminen ei ole vaihtoehto. 
 
Raahen Kokoomuksen valtuustoryhmä kiittää virkamiehiä ja luottamushenkilöitä yhteistyöstä ja 
toivottaa kaikille rentouttavaa kesää. 

Kiitos!


